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Benvinguda 
El rector obre la sessió donant la benvinguda als membres del Consell de Govern 
elegits en el decurs del darrer Claustre Universitari. 
 
 
Condol 
El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària pel 
recent traspàs de Jordi Vilajosana Béjar, catedràtic del Departament 
d’Organització d’Empreses. 
 
 
Espai Europeu d’Educació Superior 
El rector informa que, el 21 de desembre, el Ministeri d’Educació i Ciència va 
presentar la proposta de directrius, tant genèriques com específiques, per a la 
planificació de títols. Explica que la proposta es detalla en un document que és 
molt obert i que, per tant, presenta molts interrogants. El rector afegeix que la 
sensació general és que amb aquest document ens trobem com ens trobàvem 
ara fa un any. Destaca, d’altra banda, que en la reunió de la Subcomissió 
d‘Ensenyaments Tècnics  del Consell de Coordinació Universitària va continuar 
el debat sobre si les titulacions han d’atorgar o no competències professionals. 
Sobre aquest darrer tema, el rector anuncia que la qüestió serà tractada 
convenientment en les properes reunions dels consells de directors de centre i 
de departament. 
 
 
LOU 
El rector explica que superat el tràmit en el Congrés dels Diputats, la llei es 
troba ara en tramitació al Senat. També destaca que el text aprovat pel 
Congrés no recull les esmenes que les universitats havien presentat a través 
de la Conferència de Rectors de les Universitats Espanyoles. Per això la 
l’Associació Catalana d’Universitats Públiques (ACUP) ha preparat noves 
esmenes, que, en part, han estat assumides pel Consell Interuniversitari de 
Catalunya (CIC), el qual les tramitarà com a propostes d’esmenes per 
incorporar en el tràmit de la LOU al Senat.  
 
El rector informa que el calendari establert preveu que la LOU podria estar 
aprovada cap a la fi de març o a principis d’abril i fa notar que aquest calendari 
té incidència directa sobre algunes actuacions obligades per a la Universitat 
Politècnica de Catalunya en matèria de PDI. D’aquesta manera, abans que 
entri en vigor el nou text s’hauran d’haver resolt alguns serrells de les 
convocatòries d’adaptació i s’haurà d’haver realitzat el procés d’integració del 
PDI de l’ESAB. 
 
El rector hi afegeix que el calendari d’aprovació de la LOU i el seu posterior 
desenvolupament fan que l‘adaptació d’Espanya a l’EEES s’endarrereixi.  
  

http://upc.es/catala/la-upc/govern/congovern_compo.htm
http://www.doe.upc.edu/
http://www.doe.upc.edu/
http://www.mec.es/
http://www.crue.org/
http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm
http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm
http://www.esab.upc.edu/index.asp
http://www.upc.edu/catala/noticies/arxiusexterns/acup/ACUP012007esmenes.pdf


 
Atles de la universitat espanyola 
El rector reflexiona sobre l’efecte negatiu que ha tingut la recent publicació de 
l’Atlas digital de la España universitaria per a les universitats, un treball que ha 
estat desenvolupat a partir de dades no actualitzades i que no té en compte 
alguns aspectes cabdals relacionats amb el concepte de qualitat de 
l’ensenyament, la qual cosa porta a fer afirmacions com establir en 125 
estudiants el mínim per garantir que una titulació pugui impartir-se amb criteris 
de qualitat.  
 
 
Consell Interuniversitari de Catalunya 
El rector explica que el dia 23 de gener es va reunir el Consell Interuniversitari 
de Catalunya (CIC), el qual, atesos els darrers canvis produïts en el govern de 
la Generalitat de Catalunya, s’ha reestructurat creant noves comissions, que 
seran presidides pels rectors. Hi afegeix que durant els dos propers anys la 
Comissió d’Accés serà presidida per la nostra Universitat. 
(http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm) 
 
D’altra banda, el rector fa referència al fet que el relleu al capdavant de la 
Conselleria i la nova organització del Departament està comportant una certa 
paràlisi en temes cabdals, com ara el finançament ordinari de les universitats i 
els contractes programa, mentre que encara queda pendent la distribució dels 
recursos que es preveien en el conveni que es va signar amb la Generalitat de 
Catalunya al mes d’octubre passat. Una altra qüestió pendent de concreció és 
el Pla plurianual d’inversions, en què les universitats catalanes defensen la 
plena vigència dels acords assolits amb l’anterior equip del Departament.  
 
 
Activitat institucional 
Entre les entrevistes mantingudes les darreres setmanes, el rector destaca les 
que va portar a terme amb la comissionada per a Universitats i Recerca, Blanca 
Palmada, i amb l’alcalde de Terrassa, Pere Navarro, per presentar-li el projecte 
del Parc Científic i Tecnològic, i també la que va fer conjuntament amb el rector 
de la UB, Màrius Roviralta, i amb l’alcalde de Barcelona, Jordi Hereu, amb 
l’objectiu d’avançar en el projecte del Portal del Coneixement. 
 
Pel que fa a reunions, el rector es refereix a la seva assistència a la sessió del 
Patronat del Centre Tecnològic de Manresa, així com a la reunió amb el rector 
de la UB i col·laboradors, amb la finalitat d’estudiar la possible integració de la 
UPC en l’oferta de postgrau de caràcter tecnològic que s’impartirà a l’IL3. 
També informa de la reunió que va dur a terme amb el degà del Col·legi 
d’Enginyers Industrials de Catalunya, Antoni Llardén; el president de l’AEIC, 
Joan Vallbé; el president de l’ICT, Francesc Figueras, i el director general del 
Col·legi, Antoni M. Grau, per tal d’aclarir la situació del Centre CIM. 
 
Quant a actes acadèmics, el rector destaca la jornada titulada La Recerca i la 
Col·laboració Universitat-empresa, organitzada pel Cercle per al Coneixement 
amb la col·laboració de la UPC, la UB, la UPF i el rotatiu La Vanguardia, en què  

http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm
http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm
http://www10.gencat.net/dursi/ca/de/cic.htm
http://www.gencat.net/temes/cat/diue.htm
http://www.il3.ub.edu/cat/index.shtml


van prendre part, com a ponents, els professors de la Politècnica Francesc 
Solé Parellada, Eugenio Oñate i Josep Anton Planell. 
 
El rector afegeix que mereix una menció especial l’acte d’investidura com a 
doctor honoris causa del físic Juan Ignacio Cirac, que va tenir lloc el dia 18 de 
gener i que va tenir un gran èxit.  
 
 
Premis i distincions a membres de la comunitat universitària de la UPC 
• Premi 2006 Rock Mechanics Case History Awards a Antonio Gens i 

Sebastià Olivella, professors del Departament d’Enginyeria del Terreny, 
Cartogràfica i Geofísica, atorgat per l’article Coupled thermal hydrological 
mechanical analyses of the Yucca Mountain Drift Sacle Test. Comparison of 
field mesurements to predictions of four different numerial models, publicat a 
la revista International Journal of Rock Mechanics and Mining Sciences. 

• Guardó a la millor incubadora de base tecnològica al Programa Innova 
en la categoria de Creixement més ràpid, que concedeix anualment 
l’organització europea Science Alliance. 

 
 
Adhesions institucionals 
El rector explica que la UPC ha mostrat darrerament el seu suport a: 
• Al comunicat impulsat per la Xarxa Vives d’Universitats, davant els 

atemptats contra la Universitat d’Al-Mustansariya, a l’Iraq.  
• La Declaració de Berlín, en relació amb l’accés obert al coneixement en 

ciències i humanitats. 
 
 

http://www.etcg.upc.es/
http://www.etcg.upc.es/
http://pinnova.upc.es/Innova/
http://www.upc.edu/catala/faldodocs/noticies/Comunicat%20Universitat%20Iraq.pdf
http://www.vives.org/
http://www.geotropico.org/Berlin-I-2.pdf

